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Kigyúltak Kőbányán az ünnepi fények

Advent első vasárnapján, november 27-én kigyúltak Kőbányán 
az ünnepi fények, amelyek január 8-ig ékesítik majd a Kőrösi 
Csoma Sándor és az Újhegyi sétányt, valamint a Polgármesteri 
Hivatal épületét és előkertjét. Az idei díszkivilágítás a Kőbányai 
Önkormányzat támogatásával teljesen megújult, új motívumok-
kal, fényfüzérekkel gazdagodott. Az ünnepi díszkivilágítás fénye-
it Kovács Róbert polgármester kapcsolta fel a Kőrösi Csoma sé-
tányon lévő szökőkútnál. A polgármester az esemény alkalmából 
elmondta, hogy a díszkivilágítást az önkormányzat ajándéknak, 

illetve köszönetnek szánja a kerület közösségeinek. A polgármes-
ter szerint a segítségük nagyban hozzájárult ahhoz, hogy az ön-
kormányzat a megválasztását követő egy évben elvégezhesse azt 
a nagy munkát, amely révén a költségvetés stabilizálása mellett 
tudott korábban soha nem látott összegeket a kerület fejleszté-
sére fordítani.
Az ünnepi fények felkapcsolása után a jelenlévők átsétáltak a 
Szent László térre, ahol az Önkormányzat ebben az évben is felál-
lította az először 2010-ben bemutatott életnagyságú Betlehemet. 
A kompozíciónál került sor az első adventi gyertya meggyújtá-
sára. Kovács Róbert polgármester itt is köszöntötte a megjelen-
teket, majd a jelenlévők zsoltárok éneklésével tették meghitté az 
adventi hangulatot.

Átadták a Száva utca felújított szakaszát

Ünnepélyes keretek között 
került sor november 17-én a 
Száva utca – az Új Kőbánya 
program keretében, a Kőbányai 
Önkormányzat saját beruházá-
sában – felújított szakaszának 
átadására. A beruházás során az 
érintett útszakaszt teljes szerke-
zetében építették át és újították 
meg. Az eseményen Kovács 
Róbert polgármester elmond-
ta, hogy beruházás megvalósításában fontos szerepet játszott a 
tavaly felállt önkormányzat új szemléletmódja, amely partneri 
kapcsolatra törekszik a kerületi vállalkozókkal. A felújítás az Ön-
kormányzat részéről egy szimbolikus lépés, amivel a Száva utca 
környezetében lévő nagy számú cég működését próbálják segíte-
ni. A polgármester elmondta még, hogy ez az év fordulatot ho-
zott a kerületi útfelújításokban, hiszen az Önkormányzat eddig 
140 millió forintot fordított erre a célra. Az utak mellett számos 
járda megújítására is sor került kerületszerte, és a munkálatok az 
év hátralévő részében sem állnak le.

A beruházással kapcsolatos tudnivalók:
- A Száva utca átépített szakaszának hossza: 519 m, szélessége: 
7,5 m.
- A kivitelezést a Magyar Aszfalt Kft. nyerte el pályázati eljárás 
keretében.
- Az elkészített munkára 1 év garancia és 4 év szavatosság van, 
bontási tilalom - kivéve a HAVARIA eseteket - 5 éves időtartam-
ra vonatkozik.

Műszaki adatok:
- Nagykockakő burkolat bontása: 3698 m²
- Közmű szerelvény szintbe helyezés/átépítés: 98 db
- Földművek vízszintes felületének rendezése (járda, út alatt): 
4800 m²
- Aszfalt kötőréteg beépítve (7 cm vastagságban ): 260 m³
- Aszfalt kopóréteg beépítve (4 cm vastagságban ): 164 m³
- Gyephézagos burkolat készítése (parkolók területe): 360 m²
- Járda szegély építés: 450 m
- Járda burkolat építés: 1600 m²

Bruce Willis is Kőbányára jön

Brad Pitt november közepéig forgatta egy régi kőbányai konzerv-
gyári épületben új, „World War Z” címet viselő zombis filmjének 
akciódús fináléját. Sajtóinformációik szerint hamarosan újabb 
amerikai sztár érkezik kerületünkbe Bruce Willis személyében, 
aki 2012. január 30-ától, 16 héten keresztül forgatja majd ma-
gyar helyszíneken a Die Hard-széria ötödik részét. Brad Pitt 

zombiháborús filmje után a két film közös hazai koprodukciós 
partnere, a Mid Atlantic Films újra a kőbányai konzervgyárat 
használná fel, ezúttal lerobbant pályaudvarként. A Die Hard 5 
eredetileg Csehországban készült volna, de a nagyobb adóked-
vezmény és a rugalmas hivatalnokok miatt a stáb inkább Ma-
gyarországot választotta. 
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Tisztelt Kőbányai Polgárok!
Kedves Olvasók!

Elérkezett a december, az év 
utolsó hónapja. Bár feladatunk 
bőven van még karácsony előtt, 
azt hiszem mindannyian egyre 
többet gondolunk az év végi 
meghitt pillanatokra. Szeretnék 
megemlíteni, kiemelni néhány 
olyan intézkedést, melyek az 
ünnepi készülődés jegyében 
születtek, és melyeket Önöknek, 
Kőbánya családjainak, 
polgárainak szántunk. 
Novemberben immár második 
alkalommal nyitotta meg kapuit 
az önkormányzati jégpálya a 
Halom u. 42. szám alatt. 

Az idén még szebb, még komfortosabb fedett jégpálya jövő év március 
15. napjáig tart nyitva és várja a korcsolyázás szerelmeseit. Advent első 
vasárnapján kigyúltak az ünnepi díszkivilágítás fényei az Újhegyen és 
kerületünk központjában, a Kőrösi Csoma sétányon és a Szent László 
téren, melyet egy életnagyságú Betlehem is ékesít. 
Bízom abban, hogy az ünnepi készülődés ezen kellékei mindannyiunk 
örömére szolgálnak és rohanó, dolgos mindennapjaink ellenére segítik 
lelki ráhangolódásunkat az év egyik legszebb ünnepére. 
Szívből kívánok Önöknek áldott, szeretetteljes karácsonyt, nyugodt, 
meghitt decemberi napokat, jó egészséget és boldog, eredményes új 
esztendőt!

Kovács Róbert
Kőbánya polgármestere

Közbiztonsági koordinációs értekezlet Kőbánya 
minden városrészében

Kovács Róbert polgármester kezdeményezésére jött létre a Közbiztonsági 
koordinációs értekezlet, amely keretében a kőbányai rendvédelmi 
szervezetek képviselői találkoznak minden héten. A találkozókon 
közösen értékelik az aktuális időszak eseményeit, valamint megbeszélik 
azokat a teendőket, amelyek hozzájárulnak a közbiztonság javításához. 
Az Új Kőbánya program keretében az értekezlet „útra kelt”, hogy a 
kerület minden részébe eljutva informálódhassanak az illetékesek a helyi 
problémákról.  A Közbiztonsági koordinációs értekezletnek november 
22-én Újhegy adott otthont, míg november 29-én Kertváros került sorra. 
A helyi értekezleteken jelen volt Kovács Róbert polgármester, valamint 
a kerület közbiztonságért felelős szerveinek és szervezeteinek vezetői, 
így Dr. Gyetvai Tibor rendőrkapitány, Gardi József tűzoltó parancsnok, 
Tóth Béla közbiztonsági tanácsadó, Csepregi Péter, a polgári védelem 
kerületi kirendeltség-vezetője, Orosz Tibor polgárőr-parancsnok, Hanz 
Sándor, a Kőkert Kft. vezetője, Hajnal József a közterület felügyelet 
vezetője, valamint a Rákosmenti Mezei Őrszolgálat képviselője. Az 
ülésekre meghívást kaptak az adott városrész környező iskoláinak, 
óvodáinak, bölcsődéinek és más intézményeinek igazgatói, valamint az 
adott környék önkormányzati képviselői is. A megjelentek tájékoztatták 
az értekezlet állandó tagjait arról, hogy melyek az adott városrészre 
jellemző közbiztonsági problémák. A kihelyezett közbiztonsági 
koordinációs értekezletek eddigi tapasztalatai azt mutatják, hogy a 
városrészekben élők számára az lenne fontos, hogy a rendvédelmi 
szervek összpontosítsák erejüket és fokozzák közterületi jelenlétüket.
A kerületi kapitányság a közbiztonság javítása és a közterületi jelenlét 
fokozása érdekében új alapokra kívánja helyezni a körzeti megbízottak 

(KMB) működését azáltal, hogy erősíti a kapcsolatot az egyes 
városrészek lakóival. A rendőrség KMB irodahálózat kiépítésébe kezdett, 
hogy Kőbánya minden városrészben legyen ismert és helyismerettel 
rendelkező körzeti megbízott. Orosz Tibor polgárőr-parancsnok 
tájékoztatása szerint a Kőbányai Wolf Polgárőrség is átszervezi a 
munkáját annak érdekében, hogy polgárőröket tudjon csoportosítani 
a körzeti megbízottakhoz. A jövőben így az adott környéket ismerő 
körzeti megbízottak a helyben lakó polgárőrökkel közösen járőröznek 
majd a városrészekben. Szerencsére egyre többen kívánnak részt 
vállalni a polgárőrség munkájában, így fokozatosan növekszik a 
rendőrség munkáját segítő polgárőrök létszáma. Orosz Tibor arra kéri 
a kerület – közbiztonságáért tenni akaró – lakóit, hogy lépjenek be a 
polgárőrségbe, illetve csatlakozzanak a SZEM mozgalomhoz. Aki pedig 
a mindennapok során a közbiztonsággal kapcsolatos rendellenességet 
észlel környezetében, az hívja a Wolf Polgárőrség diszpécserét a 06-30-
621-3628 éjjel-nappal üzemelő számon.

Felújítják a 37-es villamos kritikus állapotú szakaszát

Dr. György István főpolgármester-helyettes, Kőbánya országgyűlési 
képviselőjének honlapján olvasható cikk szerint felújítják a 37-es 
villamos rossz állapotban lévő pályaszakaszát. A 37-es villamos utasai jól 
ismerték a Salgótarjáni úti zötyögést: a villamos 10-20 km/h sebességgel 
haladtak a Fiumei úti Nemzeti Sírkert mellett. Ennek hamarosan 
vége, ugyanis megújul a villamospálya, így ismét teljes sebességgel 
közlekedhetnek itt a villamosok. Az átépítés után a 37-es villamosok 
menetideje jelentősen csökken, így közelebb kerülhet a város központja 
többek között a Maglódi út és a Pongrác út térségében élőkhöz is. A 37-es 
vonal felújítására a BKK javaslatára a Fővárosi Közgyűlés által eldöntött 
villamospálya-rekonstrukció program keretében kerül sor, melynek 
eredményeként a város több forrást juttat a BKV villamospályáinak 
fenntartására, mint az elmúlt években bármikor. Fontos cél a kritikus 
sebességkorlátozást igénylő pályák kijavítása, a menetidő csökkentés. 
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•	 	Esztétikai	fogászat
•	 	Fogsorkészítés
•	 	Fémmentes	pótlások
•	 	Fogbeültetés
•	 	Fogfehérítés
•	 	Szájsebészet
•	 	Gyermekfogászat
•	 	Digitális	röntgen
•	 	Garancia
•	 	Rövid	határidő

FOGÁSZAT
Teljeskörű	gyermek-	és	felnőtt	fogászati	
ellátás	Kőbánya	centrumában.

1102 Budapest, Hölgy utca 16.

06	30/221-9241	és	06	30/382-3471
WWW.FOGORVOS.CO.HU
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Elfogadták a kerület költségvetési koncepcióját

A képviselő-testület november 17-ei testületi ülésén elfogadta a 
2012-es költségvetési koncepciót, amelyet az államháztartásról 
szóló törvény értelmében ebben az időszakban kell elkészíteniük 
az önkormányzatoknak. A 2012. évi koncepció számos bizony-
talan elemet tartalmaz, mivel a vonatkozó jogszabályok várható 
változása érdemben befolyásolhatják a kerület pénzügyi helyze-
tét. Most még azt sem lehet pontosan tudni, hogy mekkora be-
vétellel számolhat a kerület. A koncepció elsődleges célkitűzése a 
költségvetés egyensúlyi helyzetének fenntartása, az Önkormány-
zat valamennyi szervezeti egységénél a rejtett tartalékok feltárása 
és a kintlévőségek behajtására irányuló tevékenység erősítése. 

Meghosszabbították a Rákosi rétek telkeinek 
adómentességét

A képviselő-testület még októberben döntött arról, hogy nem 
emeli meg a kerületben az építmény- és telekadót, mivel a je-
lenlegi nehéz gazdasági helyzetben az emelés súlyos teher lenne 
az érintettek számára. A novemberi testületi ülésen a képvise-
lők döntést hoztak arról is, hogy a Rákosi rétek telkei további 
egy évre, azaz 2012. december 31-ig adómentesek maradnak. A 
döntés indoka az volt, hogy a területen – a tulajdonosoknak fel 
nem róható okból – nem adható ki építési engedély. A testület 
a méltánytalan helyzet elkerülése érdekében biztosított adómen-
tességet ezeknek a korlátozott építési lehetőségű ingatlanoknak.

Kőbánya idegenforgalmi adója

Az idegenforgalmi adót egészen 2011-ig a Fővárosi Önkormány-
zat szedte be Budapest egész területén, amely bevétel egy részét 
– a forrásmegosztás alapján – átadta a kerületi önkormányzatok-
nak. A törvény változása lehetővé tette azonban, hogy a kerületek 
2011-től önállóan szedjék be ezt az adófajtát, amely felhatalma-
zással a Kőbányai Önkormányzat is élt. A legutóbbi testületi ülé-
sen a képviselők megvizsgálták az első év tapasztalatait és meg-
állapították, hogy ha 2011. évre nem került volna bevezetésre a 
kerületünkben az idegenforgalmi adó, akkor a fővárosi rendszer-
ben maradva az Önkormányzat jóval kevesebb bevételre tett vol-
na szert. Az adóbevétel azonban így is kevesebb, mint amennyi a 
korábbi években volt, mert a nagy idegenforgalmi adóbevétellel 
rendelkező, turisztikailag frekventált belvárosi kerületek is az ön-
álló adóbeszedés mellett döntöttek.

Jóváhagyták a Kis-Pongrác lakótelep támogatá-
si szerződését

A Kőbányai Önkormányzat Képviselő-testülete határozott ar-
ról, hogy jóváhagyja a „Kis-Pongrác lakótelep szociális célú 
városrehabilitációja” című projekt Támogatási Szerződését. A 
projekt megvalósításához, a közbeszerzési eljárások kiírásához és 
az önerő biztosításához fedezetet biztosít. A képviselők elfogadták 
továbbá a projekt megvalósítását szabályozó Városrehabilitációs 
Közfeladat Ellátási Keretszerződés aktualizálását is. A döntéssel 
lehetővé vált, hogy 2011-2013. között megújuljon a telep 20 tár-
sasháza, 74 szociális bérlakása, közintézményei (óvoda és bölcső-

de) és közterületei. A városrészben kis közösségi kertek, játszótér 
és sportpálya kerül kialakításra, megvalósul a járdák komplex 
felújítására, mint ahogy sor kerül 12 db kültéri ponton telepített 
térfigyelő kamera rendszer felállítására, illetve 264 db parkoló-
hely kiépítésére.

Megszüntetik az Óhegy parki katlan beszakadásait

A képviselő-testület döntött arról, hogy pénzügyi fedezetet cso-
portosít át az Óhegy parki katlan bekerített területén lévő felszíni 
beszakadások okának megszüntetéséhez. A Kőbányai Vagyonke-
zelő Zrt. által elvégeztetett vizsgálat alapján kidolgozott eljárással 
a veszélyeztetett területen lévő üregeket a meglévő pincerend-
szerből elindulva feltárják, majd – tömedékelés és injektálás út-
ján – megszüntetik azokat. A munkálatok jövő év nyarára feje-
ződhetnek be, ettől kezdve a kerület polgárai az Óhegy park teljes 
területét birtokba vehetik. 

Elfogadták a Kőbányai Wolf Polgárőrség beszámolóját

A képviselő-testület elfogadta a Kőbányai „WOLF” Polgárőrség, 
Speciális Mentők- Polgári Védelem, Önkéntes Tűzoltó Egyesület 
III. negyedévi beszámolóját. Az Önkormányzat és az egyesület 
között fennálló együttműködési megállapodás alapján a képvi-
selők jóváhagyták továbbá a polgárőrség által elvégzett munka 
– számlákkal igazolt – időarányos költségeinek kifizetését. A 
képviselők megállapították, hogy a Wolf Polgárőrség hatékony 
munkája érezhető a kerületben, amit tovább növel majd, hogy 
Újhegyen, a Gyakorló utcai lakótelepen és a Kis-Pongrác telepen 
is megalakult az egyesület helyi polgárőr csoportja.

Folytatnák a kőbányai Ovi-Foci programot

Budapesten elsőként Kőbányán, a Zsivaj utcai Óvodában készült 
el a speciális méretű és kivitelezésű, kifejezetten az óvodás kor-
osztály számára kifejlesztett, több sportág művelésére alkalmas 
műfüves Ovi-Foci pálya. A Zsivaj utcai tapasztalatok alapján a 
képviselő-testület úgy döntött, hogy a kerület további 11 óvodát 
is benevez az Ovi-Foci Programba. Siker esetén a nevezett óvo-
dákban is Ovi-Foci pálya létesülne a hozzá tartozó eszközökkel, 
mint ahogy a pedagógusok is megkapnák a szükséges képzéseket.

Pancsoló medencéket alakítanak ki négy bölcsődében

A képviselő-testület döntött arról, hogy négy kerületi bölcső-
dében alakítanak ki pancsoló medencéket, mert a hosszú forró 
nyarak alatt nem megfelelően biztosított a gyermekek hűsölése. 
A döntés értelmében a Gyermeksziget, a Napsugár, a Szivárvány 
és a Gyöngyike bölcsődékben alakítanak ki részére pancsolókat, 
valamint megtörténik a bölcsődék balesetveszélyes zöldfelülete-
inek javítása is. 

Új vezető a Sportközpont élén

A képviselő-testület határozott arról, hogy a Kőbányai Sportköz-
pont élére – a három pályázó közül – Csanak Gézát, a Margitszi-
geti Atlétikai Centrum eddigi vezetőjét nevezi ki.

www.facebook.com/kobanya
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Polgári védelmi gyakorlat és konferencia Kőbányán

Az Országos Katasztrófavédelmi Főigazgatóság lakossági riasztó és 
tájékoztató gyakorlatot tartott az ország egész területén november 21-
én. A több lépcsőből álló gyakorlat egyik elemeként megszólaltatásra 
kerültek a lakosságriasztásra használt légvédelmi szirénák is. A pánik 
elkerülése érdekében a 120 másodperces katasztrófajelzés helyett 
csak egy 6 másodperces „morgatópróba” került elrendelésre. A próba 
Kőbányán sikerrel zárult: mind a kilenc lakosságriasztó sziréna 
megszólalt, nem volt technikai fennakadás. A gyakorlatot kőbánya 
polgármestere, Kovács Róbert is megtekintette, aki személyesen hajtott 
végre egy morgatópróbát. 

A kőbányai polgári védelmi eseményeknek ezzel nem volt vége, hiszen a 
Fővárosi Polgári Védelmi Igazgatóság X. kerületi Kirendeltsége november 
30-án negyedik alkalommal rendezte meg a „Kőbánya Biztonságáért” 
elnevezésű szakmai napot a KÖSZI-ben. A – Csepregi Péter százados, 
Közép-pesti polgári védelmi felügyelő által vezetett – kőbányai 
kirendeltség azért szervezte meg a konferenciát, mert a szerv szakmai 
kompetenciájának tekinti a kerületi veszélyes anyagokkal kapcsolatos 
tevékenységet folytatók, a kerületi közigazgatási és rendvédelmi szervek, 
illetve az egyéb intézmények vezetőinek tájékoztatását, tudásanyagának 
bővítését a katasztrófavédelmi feladatok témakörében.
A rendezvény fővédnöke Kovács Róbert polgármester volt, aki köszöntő 
beszédével nyitotta meg a rendezvényt. A kerület vezetője kiemelte az 
együttműködés fontosságát, amely a polgári védelem területén is a siker 
alapja. Véleménye szerint az egyenruhások és a civilek csak közösen, 
egymással együttműködve képesek felkészülni azokra a helyzetekre, 
amelyek remélhetőleg sosem következnek be.
A szakmai napon számos témáról szó esett a polgári védelem 
tárgykörében, így például a súlyos ipari katasztrófákról és azok lakosságra 
gyakorolt hatásáról, a katasztrófavédelmet szabályozó törvények 
változásairól, az integrált probléma-megközelítés jelentőségéről, a 
gazdálkodó szervezetek tűzvédelméről, valamint bemutatásra került a 
MoLaRi rendszer is.

Kőbányai Vagyonkezelő Zrt. közleménye: Építési 
munkálatok miatt nem látogatható a Gergely bánya 
területe

A néhai Gergely bánya – Harmat, Sibrik és Noszlopy utcák által 
határolt – területét az elmúlt évek során sokan közparkként, illetve 
kutyafuttatóként használták. Ez a gyakorlat egyelőre felfüggesztésre 
került, mivel olyan környezetvédelmi munkálatok kezdődtek a feltöltött 
bányában, amelyek miatt építési területté lett nyilvánítva. A korlátozás 
másik oka, hogy a látogatók nem kímélték a terület laborvizsgálatát 

végző víz- és gázfigyelőkutakat, rendszeresen megrongálták azokat. 
A környezetvédelmi munkálatokra a Kőbányai Vagyonkezelő Zrt. 
tényfeltáró vizsgálatai alapján került sor. A vizsgálatokat a Vagyonkezelő 
végezte, mert a cégbe – az Önkormányzat döntése értelmében – beolvadt 
a bánya kezelését ellátó Kőbánya Gergely Utcai Ingatlanfejlesztő Kft. A 
beolvadást követően a Vagyonkezelő szakemberei felmérték a Gergely 
bánya általános és környezetvédelmi helyzetét, így megvizsgálták a 
meglévő gázártalmatlanító rendszer, a rendszerbe kötött 16 gázkút, az 
elszívó berendezés és a gázártalmatlanító fáklya állapotát és működését. 
A vizsgálatok alapján megállapították, hogy a mentesítő rendszer – bár 
az biztosítja az alapvető biztonságot – nem működik megfelelően és 
bővítése is szükséges.
Mint köztudott, a 25 hektáros területen lévő agyagbányát az 1960-as 
évek végétől egészen 1989-ig – az akkori gyakorlatnak és előírásoknak 
megfelelően – túlnyomórészt kommunális hulladékkal töltötték fel. A 
terület rekultivációjának megkezdéséig, a 2000-es évek elejéig mintegy 2 
millió köbméter hulladék került a földbe, amelynek később megindult a 
természetes bomlási folyamata. A bomlás melléktermékeként – metánt, 
széndioxidot és kis mértékben kénhidrogént tartalmazó – biogáz 
keletkezik, mely jelenség a területen is megfigyelhető a ‚90-es évektől 
kezdve. A képződött gázok eltávozása érdekében építették ki a jelenlegi 
16 kutas gázlecsapoló rendszert. A rendszer bővítése azonban – az 
ismert tények ellenére – nem történt meg, mint ahogy az elmúlt években 
elmaradt a szakszerű karbantartása is.
A Kőbányai Vagyonkezelő Zrt. a képviselő-testület november 17-i 
ülésén javaslatot tett a meglévő gázártalmatlanító rendszer felújítására 
és kiterjesztésére. A javaslatot a képviselők elfogadták, és határoztak a 
Gergely bánya környezetvédelmi helyzetének rendezéséről. A döntés 
értelmében a jövőben megtörténik a meglévő gázkutak felújítása, 
bővítése, valamint rekultiválásra kerül a „szánkódombnak” nevezett 
terület, amelyre szabályellenesen hordtak építési hulladékot. A feladatok 
elvégzésére az Önkormányzat fedezetet is biztosított, így a megvalósítási 
munkálatok elkezdődtek.
A döntés alapján megkezdett, alapvetően a gázkutak felújítását és a 
rendszer bővítését célzó környezetvédelmi munkálatokkal biztosítható, 
hogy az érintett területen a biogáz szabályozott módon és felügyelet 
mellett, biztonságosan távozhasson. A munka ideje alatt a Gergely 
bánya zárt építési terület, nem látogatható!

Felújították a Gergely utca Martinovics tér és a Kada 
utca közötti szakaszát

A Budapesti Közlekedési Központ (BKK) adott hírt arról, hogy 
felújították a Gergely utcát a Martinovics tér és a Kada utca közötti, 
mintegy 1100 méteres szakaszon. A korábbi útfelújítási tervben 
eredetileg nem szerepelt a Martinovics tér felújítása, de annak érdekében, 
hogy a térség teljes felújítása végre megtörténjen, a BKK döntése 
nyomán a Martinovics tér is bekerült a felújítandó szakaszok közé. 
Előretolt kerékpáros felállóhelyet hoztak létre a Kada utcai jelzőlámpás 
csomópontban. Az Ihász utca – Bolgár utca (Martinovics tér) közötti 
egyirányú szakaszon „kivéve kerékpáros” jelzés és burkolatjelek 
biztosítják majd a kétirányú kerékpározás lehetőségét.

Fokozott ellenőrzés Kőbányán

Az év végi ünnepekkel kapcsolatban megerősített ellenőrzést tartottak 
november 30-án Budapest kerületeiben, így Kőbányán is. A kerület egész 
területére kiterjedő akció célja az volt, hogy megakadályozzák az ünnepi 
időszakban jellemző bűncselekményeket (rablás, gépkocsifeltörés, lopás 
stb.), valamint kiemelt ellenőrzés alá vonják a piacokat, bazárokat, 
bevásárló- és vendéglátóhelyeket. A fokozott ellenőrzésben 54 rendőr 
vett részt, akik az akciókat a fogyasztóvédelem, a közterület-felügyelet, 
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az Bevándorlási és Állampolgársági Hivatal és a VPOP munkatársaival, 
valamint a Kőbányai Wolf és az Alfa polgárőrségek tagjaival közösen 
hajtották végre. A kerületi kapitányság az év hátralévő részében is fog 
még tartani hasonlóan nagyszabású, előre be nem jelentett fokozott 
ellenőrzést Kőbányán.
Dr. Gyetvai Tibor alezredes, X. kerületi kapitányságvezető arra kéri a 
lakosokat, hogy az ünnepek alatt fokozottan figyeljenek értékeikre, így a 
táskáját, csomagját senki se hagyja őrizetlenül, pénztárcáját olyan helyre 
tegye, ahol illetéktelen személyek nem férhetnek hozzá. A gépkocsikat 
ne hagyják nyitva, az utastérben látható módon ne hagyjanak értéket. 
Figyeljenek egymásra és nyújtsanak segítséget a bajba jutottaknak.

A Szociális Munka Napja

A Szociális Munka Napja alkalmából tíz dolgozó részesült jutalomban 
kiemelkedő munkájáért. A Kőrösi színháztermében rendezett 
ünnepségen Weeber Tibor alpolgármester köszöntötte a megjelenteket. 
Beszédében kiemelte, hogy ez a nap a segítő hivatást végzők előtti főhajtás 
napja. A szociális szakmáé, a gyermekvédelemé, a szakmai segítőké, 
az önkénteseké, a szociális képzésben dolgozóké. A szociális munka 
embert próbáló munka: sokszor kegyetlenül lélekölő, kudarcokkal 
tarkított, nehéz fizikai, szellemi és lelki teher. Ebben a szférában naponta 
osztozni kell a megalázottságban, meg kell tapasztalni a szegénység 
szagát, és nap, mint nap újra kell kezdeni. A köszöntő után Weeber 
Tibor alpolgármester és Szabó Krisztián jegyző adta át a díjakat. 

Kőbányai táncosok sikere a Táncvihar versenyen

A Kőbányai Fiatalok Egyesületének Magic Dance tánccsoportja az idei 
versenyszezont november 19-én kezdte a Tápiószecsőn megrendezett 
Táncvihar elnevezésű versennyel. Az egyesület ‚Dream Girlz’ nevet viselő 

csoportja a junior korcsoport hip hop kategóriájában első helyezést ért 
el. A versenyen részt vett az egyesület ‚Hercegnők’ csoportja is, akik a 
gyermek korcsoport disco kategóriájában elindulva szerezték meg az 
ezüst érmet. Gálicz Attila, a Kőbányai Fiatalok Egyesületének elnöke 
elmondta, hogy mind a két eredményre nagyon büszkék.

Jól startolt a Köki
Szerző: AC Interactive Communications

Az ország legújabb bevásárlóközpontja, a budapesti Köki Terminál jól 
startolt, az újdonság kíváncsiságán túl az üzleti forgalom is meghaladta a 
várakozásokat. A többfunkciós kereskedelmi létesítményt megkedvelték 
a vásárlók, a tapasztalatok szerint nemcsak a régióból, hanem a főváros 
más kerületeiből is szívesen érkeznek. A családbarát, gyerekközpontú 
üzleti centrum új tartalmi színfolt a plázákat kedvelő hazai közönség 
számára.
Az október közepén megnyílt legújabb hazai bevásárlóközpontnak már 

az első héten 340 000 látogatója volt. A Köki Terminál ezzel csúcsot 
döntött a látogatószámot tekintve, miként a kereskedelmi forgalom is 
igazolja, hogy jó helyen épült fel az intézmény. A Budapest kapujának 
is nevezett üzletház közlekedési szempontból ideális helyen, a metro 
végállomásnál, autóbusz valamint vonat csomópontok találkozásánál, 
fedett pályaudvari térről is jól megközelíthetően fogadja a látogatóit, akik 
az első másfél hónap tapasztalatai szerint megkedvelték a létesítményt. 
A kereskedelmi bérlők is elégedettek, többek között a KFC, A Müller, 
a Reno, a Hervis, az Euronics is kedvező tapasztalatokról számolt be, 
és újabb jelentős partnerek, mint a Swarovski, a DM, a Régió bővítik 
az amúgy is rangos kereskedői kört. A Köki Terminál sikerének része 
az aktív marketing tevékenysége, már a nyitást megelőzően például 
állásbörzét hirdettek. A sok száz jelentkező közül ma jónéhányan az 
üzletközpont dolgozói. Az év végi ünnepi forgalomra tekintettel újabb 
kedvezményekkel, többek között az ingyenes parkolási idő három órára 
bővítésével és változatos színes kulturális rendezvényekkel várják a 
látogatókat. A Köki Terminál az első hetek tapasztalatai alapján családi 
bevásárló központ lesz, ahol a bevásárlást családbarát szabadidős 
programok színesítik.

Mivé lettél, futballkirály - könyvbemutató Kőbányán

„Mivé lettél, futballkirály” címmel 
jelent meg a Kőbányai Hírek korábbi 
újságírójának, Várkonyi Sándornak 
a könyve, amelyet november 17-
én mutatott be Szabó Illés író 
és Szalóczy Pál előadóművész a 
szerző jelenlétében, a kőbányai 
Kő-Caféban. A könyvbemutatón 

kollégák és barátok hallgatták a könyvből felolvasott szatirikus írásokat, 
nevettek a humoros fordulatokon, keseregtek a magyar labdarúgás 
elvesztett dicsősége miatt. 
Várkonyi Sándor a Népsport munkatársaként, majd rovatvezetőjeként 
harminc éven keresztül végigkísérte a magyar futball szárnyalását, majd 
lejtmenetét. Tudósított a sikerekről, de az évek múlásával látnia kellett 
a lassú leépülést is. Így születtek a most csokorba fűzött szösszenetek. A 
kötetet interjú zárja. A komédiások fejedelme, Hofi Géza beszél arról, 
hogy ő a futball alatt egészen más játékot ért, mint amilyet nálunk 
játszanak. Hofi ezt az interjút 1998-ban a Foci magazinnak adta. Azóta 
mintha megállt volna az idő... A könyvben benne van a magyar futball 
közel fél évszázada, könnyed feldolgozásban. Egyfajta emlékkönyv, de 
ha valaki úgy érzi, a karcolatok közül nem egy ma is ismerősnek tűnik, 
az a véletlenek játéka csupán.
További információ és rendelés: 06/30-577-6619 ( futballkiraly@gmail.
com)Web: www.mivelettelfutballkiraly.hupont.hu
A könyv megvásárolható:
- Kőrösi Csoma Sándor Kulturális Központ könyvesboltja - 1105 
Budapest, Szent László tér 7-14.
- Ihász utcai lottózó - 1105 Budapest, Ihász utca 3/d.

Ne égess! Játék a múzeummal - Rajz-és irodalmi 
pályázat
Szerző: Galambos Éva múzeumpedagógus

A Tűzoltó Múzeum ismét, immár ötödik alkalommal hirdet rajz-és 
irodalmi pályázatot általános iskolás tanulók számára:
- A rajzpályázatot az általános iskolák alsó és felső tagozatos diákjai 
számára írjuk ki „Ne égess!” címmel, melyre nevezhetnek bármilyen 
tűzzel, vagy a tűzoltók munkájával kapcsolatos eredeti ötleteikkel. 
(Ceruza, filc, vízfesték, ragasztott képek, stb.)
- Az irodalmi pályázat felső tagozatos diákoknak szól. „Egy káreset 
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leírása” címmel megtörtént, vagy elképzelt eset (tűz, műszaki mentés 
bármely fajtája) irodalmi feldolgozását várjuk. A fogalmazások szabadon 
választott műfajban készülhetnek (vers, elbeszélés, mese, fantasy). Az 
írások terjedelme ne legyen több mint három oldal!
Kérjük, hogy a pályázatokat – iskola, osztály megjelölésével - postai úton 
juttassák el a múzeum címére: 1105 Budapest, Martinovics tér 12.
Elérhetőségként e-mail címet és/vagy telefonszámot is kérünk!
A beküldési határidő: 2012. január 16. (hétfő)
A legjobb írásokat és rajzokat publikáljuk, a kiemelkedő alkotásokból 
kiállítást is rendezünk. A győzteseket és helyezetteket ünnepélyes 
eredményhirdetésen jutalmazzuk, akik ezután megtekinthetik a 
múzeum gyűjteményét, és közelebbről megismerkedhetnek a tűzoltók 
életével és munkájával is.
A pályázattal kapcsolatban felmerülő kérdésekre telefonon vagy 
e-mailben válaszolunk: 06-1-261-35-86; 
tmuzeum@tuzoltomuzeum.t-online.hu

Nem fogadták el a kerületi egészségtérképet

A Népjóléti Bizottság április 5-én döntött arról, hogy készüljön 
egészségtérkép a kőbányai lakosság egészségügyi állapotának felmérése 
céljából. Az Önkormányzat a CG& Partners Kutató Tanácsadó Kft.-t bízta 
meg a kutatás elvégzésével, amely cég október 24-én adta át az elkészült 
egészségtérképet a Hivatal részére. A közel 60 oldalas dokumentumot 
a kerület önkormányzati képviselői a novemberi ülésükön számos 
kritikával illették, mivel meglátásuk szerint a tanulmány idejétmúlt 
demográfiai adatokra támaszkodik, és már eleve ismert tényeket 
prezentál. A testület ezért nem fogadta el az egészségtérképet, hanem 
haladékot adott a munka kifogásmentes elvégzésére.

Mikulás csomagok és rajzkiállítás a Gyöngyike 
óvodában

Mozgalmas az élet mostanában a Gyöngyike óvodában, ahol egymást 
érik az események. Történt egyrészt, hogy nemrégiben Kőbánya 
majdnem egymilliárd Forint támogatást nyert egy városrehabilitációs 
pályázaton a Kis-Pongrác telep megszépülése érdekében, amely pénzből 
az óvoda tetőszerkezete is megújul majd. A héten további két esemény 
színesítette az ovisok mindennapjait: Mikulás napján Kovács Róbert 
polgármester lepte meg a gyerekeket azzal a 100 mikulás csomaggal, 
amelyet egy Kőbányán dolgozó vagyonvédelmi cég ajánlott fel a 
Kőbányai Önkormányzat részére, másnap, azaz december 7-én pedig 
egy rajzpályázat ünnepélyes megnyitására került sor az intézményben. 
December 7-én a Kőbányai Gyöngyike Óvodában nyílt meg az a 
rajzkiállítás, amelyet a Kőbányai Vagyonkezelő Zrt. által meghirdetett 
rajzokból állítottak össze. A kiállítandó rajzok a „Lakóhelyünk: a hely, 

ahol szeretnénk élni” gondolat szellemében készültek és egy óvodás 
gyermek szemével láttatják azt, hogy milyennek képzelik el lakóhelyüket, 
a Kis-Pongrác lakótelepet a gyerekek. A lakótelep rehabilitációjára az 
önkormányzat 1,2 milliárd forintot fordíthat a lakótelep rehabilitációs 
munkálataira. Az óvoda „Sárga” csoportjába járó gyerekek Wolfné 
Cieslar Regina és Czirokné Vanczák Erzsébet óvodapedagógusok 
irányításával alkották meg a kis műveket.A kiállítás megnyitójára az 
óvodások egy kis műsorral köszönték meg a vendégek látogatását, és azt 
a 20 ezer forint értékű rajzeszközt, mellyel a csoportjuk gazdagodott.

„Karácsony Kőbányán” címmel CD-t ad ki a kerület

A képviselő-testület támogatta Menyhárt Sándor, a Szent László Általános 
Iskola igazgatójának, valamint Bakó Roland, a Tutta Forza Együttes 
vezetőjének kezdeményezését, akik „Kőbányai Karácsony” címmel CD 
kiadásához kértek támogatást. A karácsonyi CD elkészítésében a Szent 
László és a Harmat Általános Iskola kórusai, a Tutta Forza Együttes, a 
Pataky Leánykar és Kőbánya hangszeres szólistái működnek közre. A 
CD elkészítését követően kőbányai helyszínen lemezbemutató koncertre 
is sor kerül a kerület lakossága számára.

Hagyomány teremtetett Kőbányán - milliókat 
adományoztak jótékony célra 

December 3-án este különleges rendezvénynek adott otthont a 
KÖSZI. Ezen a napon ugyanis Dr. György István, akit a hírekből 
városüzemeltetési főpolgármester-helyettesként, illetve Kőbánya 
országgyűlési képviselőjeként ismerhetünk, gitárkoncertet adott Póka 
Egon és zenekara társaságában. A politikus hagyományteremtő céllal 
hirdette meg a „Adjunk a húroknak ... és a rászorulóknak is” címet 
viselő jótékonysági gitárestet, hogy a koncert bevételét a Minden 
Gyerek Lakjon Jól Alapítvány, illetve a Down Alapítvány Kőbányai 
Gondozóháza részére ajánhassa fel. György István hívószavára megtelt a 
KÖSZI, jöttek a segíteni akaró és zenekedvelő érdeklődők.
Az est elején Murányi Sándorné a Down Alapítványt, majd Bogdán 
László a Minden Gyerek Lakjon Jól Alapítványt képviselőjeként mutatta 
be tevékenységét, nyújtott betekintést a mindennapok küzdelmébe. 
Az elmondottak súlya, valamint a bemutatott - könnyednek tűnő, ám 
irdatlan munkát igénylő - életképek alapján minden jelenlévő érezte: a 
bejáratnál elhelyezett urnába bedobott adománya jó helyre került.
A bemutatkozást követően a felhőtlen szórakozásé és az örömzenéé 
lett a főszerep: György István és Póka Egon Experience zenekara lépett 
színpadra és felcsendültek Illés, Omega, Metró, LGT és Zorán közkedvelt 
slágerei. A politikus, aki autodidakta módon tanult meg gitározni, 
annak ellenére nyújott felejthetetlen produkciót, hogy már több mint 
egy éve nem vette kézbe a hangszerét. Az ember nem gondolta volna, 
hogy a színpadon épp az énekes-gitáros frontember a kakukktojás. A 
hallgatóság egyhamar feloldódott a zenében, táncra csak azért nem 
perdült senki, mert a teltház miatt nem maradt hely a táncparkettnek.
Az Experience nagy sikerű koncertje után újabb érdekes jelenség vette 
kezdetét: a színpadon Révész Máriusz és Kucsák László országgyűlési 
képviselők kezdtek György István társaságában a húrok pengetésébe. 
A parlamenti képviselő trió meglepően ügyesen szórakoztatta 
a megjelenteket - eleinte önállóan, majd Póka Egon hathatós 
támogatásával.
Amíg a politikusok politikamentes koncertje zajlott, addig az 
alapítványok képviselői és György István segítői megszámlálták az 
urnába dobott készpénzadományokat, majd örömmel jelentették 
be, hogy a végösszeg 768 900 Ft lett. Ekkor György István vette át a 
szót, és elmondta, hogy Bogsch Erik, a Richter Zrt. vezérigazgatója 
150 ezer, míg dr. Feller Antal, a Hungaropharma vezérigazgatója 200 
ezer Ft adományt ajánlott fel. Ezen felül Kovács Róbert, Kőbánya 
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polgármestere, Pető György, a Fővárosi Közterületfelügyelet vezetője, a 
Budapesti Dísz és Közvilágítási Kft., a Ford Petrányi Kft. is jelezte, hogy 
adományukat átutalással fogják teljesíteni.A végösszeg eztán hirtelen 
jelentős mértékben megugrott, mert György István - az év végi jutalmát 
felajánlva - további két millió forinttal emelte meg azt. 
A jótékonysági gitárest alatt összegyűlt adományoknak és felajánlásoknak 
köszönhetően a két alapítvány egyenként 1 559 450 Forinttal került 
közelebb céljaik megvalósításához. A megjelentek duplán érezhették jól 
magukat, hiszen úgy szórakozhattak egy jó hangulatú társaságban, hogy 
közben azoknak segítettek, akik valóban megérdemlik a támogatást. Ha 
a kezdeményezés hagyományteremtőnek bizonyul, akkor kerületünk 
egy értékes eseménnyel gazdagodik.

Kőbánya termál- és hévízkincse kitörési pont lehet 
Matolcsy szerint

Matolcsy György nemzetgazdasági miniszter Kőbányán tartott 
sajtótájékoztatót december 6-án késő délután. Az esemény témája a 
2012. évi költségvetés és egyéb aktuálpolitikai kérdések voltak. 
A miniszter tájékoztatójában elmondta, hogy meglátása szerint 
sokaknak az a benyomása: az országban viharos a gazdasági helyzet. 
Ennek oka az, hogy Európa hajója jelenleg egy hatalmas viharban 
hánykolódik. Magyarország még időben próbálta elkerülni a készülő 
vihart, de az igyekezet ellenére az most elért minket. Ugyanakkor tartani 
kell magunkat az úton, folytatni kell a megkezdett munkát, mert csak az 
vezethet ki minket ebből a helyzetből. 
Kemény és sikeres másfél év van mögöttünk, és további kemény 
időszak vár ránk. De össze kell tartanunk és mindenkinek tennie kell a 
dolgát, hogy 2020-ra újra olyan erősek legyünk, hogy tagjai lehessünk 
az eurozónának. Ezért elsősorban munkát kell adni az embereknek, 
takarékoskodnia kell az államnak, csökkenteni kell a jövedelmeket 
terhelő adókat és az államadósságot, valamint 3% alatt kell tartani a 
költségvetési hiányt. Mindezt ráadásul úgy kell megvalósítani, hogy 
közben ne csökkenjen a fogyasztás, az emberek ki tudjanak szabadulni a 
devizahitel-csapdából, és beinduljon a termelés. A helyzetből az export 
jelenti a kiutat, ezért öszötönözni kell a kivitelt. Ösztönözni kell továbbá 
a belső exportot is, ami nem más, mint a turizmus, amiben az ország 
nagyon jó adottságokkal rendelkezik. A miniszter szerint Kőbányának 
szintén van kitörési pontja a turizmus területén, mégpedig a kerület 
alatt lévő termál- és hévízkincs vonatkozásában, ami - a szükséges 
beruházások után - óriási vonzerő lehet.
Az országban mielőbb meg kell tehát oldani a növekedés kérdését, 

amihez szükség van az 
IMF segítségére, hogy 
rendelkezésre álljon a szükséges 
pénzügyi védőháló. Matolcsy 
György úgy látja, hogy most már 
le lehet ülni tárgyalni az IMF-
fel, mivel a 2010 októberében 
felfüggesztett együttműködés 
óta több olyan fontos intézkedést 
sikerült végrehajtani, amelyek az embereket hatalmas terhektől 
mentesítették. Ezeknek az intézkedéseknek a végrehajtását az IMF nem 
engedte volna, ugyanakkor azokat utólag már nem lehet számon kérni.
A miniszter elmondta még azt is, hogy szerinte 2008-ban új, hitel nélküli 
világ kezdődött. Mindenkinek fel kell készülnie arra, hogy mostantól 
nincs hitel a világban, így mindenkinek addig kell nyújtózkodnia, 
ameddig a takarója ér. Ez alól Magyarország sem kivétel, ahol a külföldi 
tulajdonú bankok az anyaországába viszik pénzüket. A jelenség miatt űr 
keletkezik a hitelpiacon, ami kitöltésére Magyarországon állami bankot 
kell létrehozni és abból kell finanszírozni a kis- és középvállalkozásokat.

Weeber Tibor felhívása

 A hideg tél beköszöntével Weeber Tibor alpolgármester a következő 
felhívással fordult Kőbánya polgáraihoz:

Kedves Kőbányaiak!
Beköszöntött a tél, napról napra hidegebb lesz. Sokan nem képesek 
kifizetni a fűtés költségeit. A hó, a jég megjelenésével saját fűtetlen 
lakásuk foglyává válhatnak. Legnagyobb veszélyben az elmagányosodott 
időseink vannak, akikre senki nem nyitja rá az ajtót. Ha nem figyelünk 
rájuk kihűlhetnek saját otthonukban. Válság van, mindannyian érezzük 
hatását. Ilyenkor össze kell fognunk, a családoknak, a barátoknak, az 
ismerősöknek. A szeretet, az odafigyelés nem kerül pénzbe és életet 
menthet. Kérem kopogtassanak be azokba a házakba, lakásokba, ahol 
nem füstöl a kémény, nem ürítik a postaládát, nem tudják ellapátolni a 
havat. Advent van, közeledik a Karácsony! Idén ne a pénzről, ne csak az 
ajándékokról, a szeretetről szóljon.
Segítséget kérhetnek, munkaidőben az Önkormányzat ingyenesen 
elérhető zöld számán: 80 202-435 vagy a Bárka jelzőrendszeres házi 
segítségnyújtás telefon számán, mely elérhető minden kerületi lakosnak 
a nap 24 órájában: 
06-30/914-3983, ill. 06-30/914-3984
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